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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, 

din data de 14 noiembrie 2024, ora 12,00 

 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 14 

noiembrie 2024, ora 12,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1) 

precum și art. 134 alin. (1) lit. a) și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de 

urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 

completările ulterioare, în baza Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna 

nr. 490/08 noiembrie 2024, consilierii judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 19346/08 

noiembrie 2024. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în publicația 

„Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 

 

Îl rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să facă 

prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri județeni! 

La ședința de astăzi sunt prezenți toți cei 30 de consilieri județeni în funcţie. 

Este prezent Președintele Consiliului Județean Covasna, deci sunt prezenți 31 de 

persoane cu drept de vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc. 

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea 

consiliului, şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 31 de persoane cu drept de vot, 

drept urmare declar deschise lucrările şedinţei Consiliului Judeţean Covasna. 

 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, 

iar în calitate de invitaţi participă:  

- Dl. Papp Adolf-József – director, Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi 

Protecţia Copilului Covasna; 

- Dl. Moscviciov Leonid – șef serviciu, Centrul Județean pentru Protecția 

Naturii și Salvamont; 

- Dl. Szonda Szabolcs – director, Biblioteca Județeană „Bod Péter”; 

- Dl. András-Nagy Róbert – manager, Spitalul Judeţean de Urgenţă „Dr. 

Fogolyán Kristóf”; 

- Dl. Vargha Mihály-Béla – director, Muzeul Național Secuiesc; 

- Dl. Török Sándor – director, Societatea Drumuri și Poduri Covasna SA; 

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii 

serviciilor/ compartimentelor de specialitate din cadrul aparatului de 

specialitate al Consiliului Judeţean Covasna; 
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- reprezentanţii mass-media. 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse 

la dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  

Astfel, în proiectul ordinii de zi avem înscrise următoarele probleme: 

1. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Covasna nr. 

145/2024 privind aprobarea participării Județului Covasna cu proiectul 

“Construire refugiu montan cu observator panoramic Munții Bodoc” la apelul 

de proiecte în cadrul Programului Regiunea Centru 2021-2027,  Prioritatea 7. O 

regiune cu turism sustenabil, Acțiunea 7.1. Dezvoltarea durabilă a comunităților 

rurale prin punerea în valoare a potențialului lor turistic natural și cultural, 

Intervenția 7.1.2 – Protejarea și valorificarea în scop turistic a patrimoniului 

natural și a resurselor balneare, Obiectiv specific (OS) 4.6 - Creșterea rolului 

culturii și al turismului sustenabil în dezvoltarea economică, incluziunea socială 

și inovarea socială; 

2. Proiect de hotărâre  privind aprobarea dării în folosință gratuită Spitalului 

Județean de Urgență „Dr. Fogolyán Kristóf” Sfântu Gheorghe a instalației 

radiologice cu accesorii, achiziționată în cadrul proiectului ,,Extinderea unității 

de primire urgențe și amenajare cale de acces ambulanțe la Spitalul Județean de 

Urgență ”Dr. Fogolyán Kristóf” Sfântu Gheorghe”; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general actualizat şi a 

indicatorilor tehnico – economici actualizați pentru obiectivul de investiţii 

,,Reabilitarea și modernizarea DJ 114  Sânzieni-Lemnia; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării de preluare temporară în 

administrarea Judeţului Covasna a imobilului înscris în C.F. nr. 28277 Mereni, 

având categoria de folosință drum, aparţinând proprietăţii publice a Comunei 

Mereni; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării de preluare temporară în 

administrarea Judeţului Covasna a imobilului înscris în C.F. nr. 24587 Lemnia, 

având categoria de folosință drum, aparţinând proprietăţii publice a Comunei 

Lemnia;  

6. Proiect de hotărâre privind revocarea dreptului de administrare al Muzeului 

Național Secuiesc – Székely Nemzeti Múzeum asupra unui spațiu de 102,81 mp 

din imobilul situat în municipiul Sfântu Gheorghe, str. Recoltei nr. 3, județul 

Covasna, aflat în proprietatea publică a Județului Covasna; 

7. Proiect de hotărâre  privind desemnarea unor consilieri judeţeni ca membri în 

Autoritatea Teritorială de Ordine Publică Covasna; 

8. Proiect de hotărâre privind desemnarea a doi reprezentanți ai județului Covasna  

prin Consiliul Județean Covasna în Adunarea Generală a Acționarilor la 

societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 

9. Proiect de hotărâre privind desemnarea a doi reprezentanți ai județului Covasna 

în Adunarea Generală a Asociației Clubul Sportiv SEPSI-SIC; 

10. Proiect de hotărâre privind numirea comisiei de evaluare a documentațiilor 

depuse și a comisiei de soluționare a contestațiilor în cadrul programului sportiv 

de utilitate publică „Promovarea sportului de performanță”; 
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11. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Județului Covasna la 

evenimentele ocazionate de Ziua Națională a României în anul 2024 organizate 

în coordonarea Instituției Prefectului - Județul Covasna; 

12. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentanților 

judeţului Covasna în Adunarea Generală a Acţionarilor a Societății Drumuri și 

Poduri Covasna S.A. 

13. Proiect de hotărâre cu privire la stabilirea prețurilor medii ale produselor agricole 

pentru anul fiscal 2025, în vederea stabilirii venitului net din cedarea folosinței 

bunurilor, conform art. 83 și 84 din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal; 

14. Proiect de hotărâre privind stabilirea taxelor şi tarifelor pentru activităţile şi/sau 

serviciile prestate de către  aparatul de specialitate al Consiliului Judeţean 

Covasna şi instituţiile din subordinea Consiliului Judeţean Covasna pe anul 

2025; 

15. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului propriu al Județului 

Covasna și al instituţiilor publice de interes judeţean pe anul 2024; 

16. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al 

societății Drumuri și Poduri Covasna S.A. pe anul 2024; 

17. Proiect de hotărâre privind modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului 

Judeţean Covasna nr. 233/2023 privind aprobarea Organigramei, Statului de 

funcţii și a Regulamentului de organizare și funcționare al Bibliotecii Județene 

„Bod Péter” – Bod Péter Megyei Könyvtár; 

18. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului 

Județean Covasna nr. 5/2018 privind aprobarea Organigramei, Statului de funcţii 

și a Regulamentului de organizare și funcționare ale Centrului Județean  pentru 

Protecția Naturii și Salvamont; 

19. Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1 din Hotărârea Consiliului Județean 

Covasna nr. 87/2020 pentru stabilirea componenței Colegiului director al 

Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna; 

20. Diverse 

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi vă informez că proiectele de hotărâri au fost 

avizate favorabil în comisiile de specialitate.  

 

Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

Cu 31 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 

 

Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi 

anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot 

lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 
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anunţe înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema 

respectivă. 

2.) - pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 3, 7, 8, 9, 10, 12, 17, 18 

și 19 este necesar votul majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 

– pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele  1, 2, 4, 5, 6, 11, 13, 14, 

15 și 16 este necesar votul majorităţii consilierilor în funcție.  

 

Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 

 

La primul punct al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Covasna nr. 145/2024 privind aprobarea 

participării Județului Covasna cu proiectul “Construire refugiu montan cu observator 

panoramic Munții Bodoc” la apelul de proiecte în cadrul Programului Regiunea Centru 

2021-2027,  Prioritatea 7. O regiune cu turism sustenabil, Acțiunea 7.1. Dezvoltarea 

durabilă a comunităților rurale prin punerea în valoare a potențialului lor turistic 

natural și cultural, Intervenția 7.1.2 – Protejarea și valorificarea în scop turistic a 

patrimoniului natural și a resurselor balneare, Obiectiv specific (OS) 4.6 - Creșterea 

rolului culturii și al turismului sustenabil în dezvoltarea economică, incluziunea socială 

și inovarea socială; 

 

Îl rog pe domnul consilier Jakab István-Barna să ne prezinte succint acest proiect 

de hotărâre.  

Jakab István-Barna: Este vorba despre construirea unui observator panoramic în 

munții Bodoc pentru care am depus deja un proiect, la care ADR Centru a cerut niște 

clarificări și a trebuit să modificăm bugetul. 

Bugetul total a fost în jur de 1.450 de mii de lei iar acum va fi în jur de 1.500 de 

mii de lei și va crește un pic și valoarea neeligibilă, adică contribuția Consiliului 

Județean Covasna care o să fie în jur de 30 de mii de lei. 

Va fi un proiect foarte frumos și ceea ce este foarte important, intrăm în faza de 

contractare, deci vom semna în curând contractul de finanțare pentru acest proiect și 

sperăm că la anul o să și construim. 

Vă mulțumesc! 

Tamás Sándor: Mulţumim! 

 

Vă consultdacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea dării în folosință gratuită Spitalului Județean de Urgență „Dr. Fogolyán 
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Kristóf” Sfântu Gheorghe a instalației radiologice cu accesorii, achiziționată în 

cadrul proiectului ,,Extinderea unității de primire urgențe și amenajare cale de acces 

ambulanțe la Spitalul Județean de Urgență ”Dr. Fogolyán Kristóf” Sfântu Gheorghe”; 

 

Această instalație radiologică are o valoare de inventar în total peste 650 de mii 

de lei. 

Este vorba despre implementarea în continuare a unui program european și 

anume ,,Extinderea unității de primire urgențe și amenajare cale de acces ambulanțe la 

Spitalul Județean de Urgență ”Dr. Fogolyán Kristóf” Sfântu Gheorghe”. 

Până acum am construit această unitate și acum urmează să mobilăm cu 

echipamente și cu mobilier. 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea devizului general actualizat şi a indicatorilor tehnico – economici actualizați 

pentru obiectivul de investiţii ,,Reabilitarea și modernizarea DJ 114  Sânzieni-Lemnia; 

 

Proiect pe care l-am întocmit în ultimii ani și pe care îl vom depune anul acesta și 

în care este vorba despre suma de 183 de milioane de lei, în jur de 38 de milioane de 

euro, pentru reabilitarea în totalitate a tronsonului de drum de 19 km între Sânzieni-

Poian-Estelnic-Mereni-Lemnia și acest punct vizează aprobarea devizului general. 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctele 4 și 5 urmează două proiecte de hotărâri care vizează două porțiuni 

de drum pe care le preluăm în administrare de la două comune și care se leagă de 

proiectul de proiectul aprobat la punctul anterior. Este vorba despre Comuna Mereni și 

Comuna Lemnia unde sunt două drumuri pe care o să construim și pistă de biciclete. 
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La punctul patru al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea solicitării de preluare temporară în administrarea Judeţului Covasna a 

imobilului înscris în C.F. nr. 28277 Mereni, având categoria de folosință drum, 

aparţinând proprietăţii publice a Comunei Mereni; 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul cinci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea solicitării de preluare temporară în administrarea Judeţului Covasna a 

imobilului înscris în C.F. nr. 24587 Lemnia, având categoria de folosință drum, 

aparţinând proprietăţii publice a Comunei Lemnia; 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șase al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

revocarea dreptului de administrare al Muzeului Național Secuiesc – Székely Nemzeti 

Múzeum asupra unui spațiu de 102,81 mp din imobilul situat în municipiul Sfântu 

Gheorghe, str. Recoltei nr. 3, județul Covasna, aflat în proprietatea publică a Județului 

Covasna; 

 

Este prezent și domnul director al Muzeului Național Secuiesc care poate 

confirma că s-au mutat din spațiul respectiv pe care l-am pus la dispoziția lor până la 

terminarea reabilitării Muzeului Național Secuiesc. 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  
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Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șapte al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

desemnarea unor consilieri judeţeni ca membri în Autoritatea Teritorială de Ordine 

Publică Covasna; 

 

Având în vedere că proiectul de hotărâre conţine o prevedere prin care se 

desemnează 6 consilieri județeni ca membri în Autoritatea Teritorială de Ordine Publică 

Covasna, vom folosi buletine de vot. 

Ne-am consultat cu fiecare grup politic din cadrul Consiliului Județean Covasna 

și vom ține cont de raportul proporțional al fiecărui grup politic. 

Astfel cer nominalizări pentru 4 persoane de la leader-ul de grup domnul 

Henning Laszlo-Ianos. 

Henning Laszlo-Ianos: Fracțiunea UDMR îl propune pe domnii Ambrus József, 

Jancsó Balázs, Csoma József și Váncza Tibor-István. 

Tamás Sándor: Mulțumesc! 

Bocan Ioan-Marcel: Grupul de consilieri PNL îl propune pe domnul Leaua Jănel. 

Colțea Iosif: Grupul de consilieri PSD îl propune pe domnul Gică Agrigoroei. 

Tamás Sándor: Mulțumesc! 

Vă consult dacă mai aveți și alte propuneri? 

Nu sunt. 

 

Întreb persoanele propuse acceptă desemnarea? 

Ambrus József: Accept. 

Jancsó Balázs: Accept. 

Csoma József: Accept. 

Váncza Tibor-István:Accept. 

Leaua Jănel:Accept. 

Gică Agrigoroei: Accept.  

Tamás Sándor: Mulțumim! 

 

Până când colegii pregătesc buletinele de vot suspendăm acest punct și mergem 

mai departe.  

 

La punctul opt al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

desemnarea a doi reprezentanți ai județului Covasna  prin Consiliul Județean Covasna 

în Adunarea Generală a Acționarilor la societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 

 

Având în vedere că proiectul de hotărâre conţine o prevedere prin care se 

desemnează doi reprezentanți ai județului Covasna prin Consiliul Județean Covasna în 

Adunarea Generală a Acționarilor la societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A., vom 

folosi buletine de vot. 
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Rog liderii grupurilor de consilieri să facă propuneri. 

Henning Laszlo-Ianos: Fracțiunea UDMR îi propune pe domnii Zonda Balázs și 

Máthé László.  

Tamás Sándor: Vă consult dacă aveți alte nominalizări? 

Nu sunt.  

Váncza Tibor-István: Domnule Președinte la acest punct nu particip la 

deliberare și la volt.  

Tamás Sándor: Bine.  

Suspendăm și acest punct până când se pregătesc buletinele de vot și  mergem 

mai departe.  

 

La punctul nouă al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

desemnarea a doi reprezentanți ai județului Covasna în Adunarea Generală a Asociației 

Clubul Sportiv SEPSI-SIC; 

 

Având în vedere că proiectul de hotărâre conţine o prevedere prin care se 

desemnează doi reprezentanți ai județului Covasna în Adunarea Generală a Asociației 

Clubul Sportiv SEPSI – SIC, vom folosi buletine de vot. 

 

Rog liderii grupurilor de consilieri să facă propuneri. 

Henning Laszlo-Ianos: Fracțiunea UDMR îi propune pe domnii Ambrus József 

și Csoma József.  

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Alte nominalizări dacă sunt? 

Nu sunt.  

 

Consult persoanele propuse dacă acceptă desemnarea? 

Ambrus József: Accept. 

Csoma József: Accept.  

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Suspendăm și acest punct până când se pregătesc buletinele de vot și mergem 

mai departe.  

 

La punctul zece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

numirea comisiei de evaluare a documentațiilor depuse și a comisiei de soluționare a 

contestațiilor în cadrul programului sportiv de utilitate publică „Promovarea sportului 

de performanță”; 

 

Având în vedere că proiectul de hotărâre conţine o prevedere prin care se 

desemnează comisia de evaluare și selecționare, respectiv comisia de soluționare a 

contestațiilor formată din câte trei consilieri județeni, vom folosi buletine de vot. 

 

Rog liderii grupurilor de consilieri să facă propuneri pentru 3 persoane în 

comisia de evaluare și 3 persoane în comisia de soluționare a contestațiilor.  
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Henning Laszlo-Ianos: Fracțiunea UDMR îi propune în comisia de evaluare 

pe domnii Gáj Nándor și Tokos Szilárd, iar în comisia de soluționare a contestațiilor pe 

domnii Jakab István-Barna și Tusa Adorján.  

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Rog câte o nominalizare din partea Grupului de consilieri PNL și PSD. 

Leaua Jănel: Îl propunem pe domnul consilier Bularca Radu-Lucian în comisia 

de soluționare a contestațiilor.  

Colțea Iosif: În comisia de evaluare o propunem pe doamna consilier Mike 

Gabriella. 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Consult persoanele propuse dacă acceptă desemnarea? 

Gáj Nándor: Accept.  

Tokos Szilárd: Accept. 

Jakab István-Barna: Accept. 

Tusa Adorján: Accept. 

Bularca Radu-Lucian: Accept. 

Mike Gabriella: Accept. 

Tamás Sándor: Mulțumim!  

 

Suspendăm și acest punct și mergem mai departe. 

 

La punctul unsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind aprobarea participării Județului Covasna la evenimentele ocazionate de Ziua 

Națională a României în anul 2024 organizate în coordonarea Instituției Prefectului - 

Județul Covasna; 

 

Din partea Instituției Prefectului Covasna am primit o solicitare de sprijin 

financiar de 49.500 de lei, sumă care va fi suportată integral din bugetul Județului 

Covasna. 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Leaua Jănel: Domnule Președinte la acest punct nu particip la deliberare și la vot. 

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 30 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

Nu a participat la vot domnul consilier Leaua Jănel, conform art. 228 alin. (1) și 

(2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.  

 

În urma supunerii la vot, cu 30 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
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La punctul douăsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind acordarea unui mandat special reprezentanților judeţului Covasna în Adunarea 

Generală a Acţionarilor a Societății Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 

Nu putem vota acest proiect de hotărâre până când nu finalizăm votul secret. 

Suspendăm și acest punct.  

 

La punctul treisprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu 

privire la stabilirea prețurilor medii ale produselor agricole pentru anul fiscal 2025, în 

vederea stabilirii venitului net din cedarea folosinței bunurilor, conform art. 83 și 84 din 

Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal; 

 

Este vorba despre prețul produselor agricole care sunt cuprinse în contractele de 

arendare sau chirie și care se achită în natură.  

Aceste sume care figurează în anexă ne-au fost transmise de către Direcţia pentru 

Agricultură Județeană Covasna. 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul patrusprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind stabilirea taxelor şi tarifelor pentru activităţile şi/sau serviciile prestate de către  

aparatul de specialitate al Consiliului Judeţean Covasna şi instituţiile din subordinea 

Consiliului Judeţean Covasna pe anul 2025; 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Gáj Nándor: Domnule Președinte, la acest punct nu particip la deliberare și la 

vot.  

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 30 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

Nu a participat la vot domnul consilier Gáj Nándor, conform art. 228 alin. (1) și 

(2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.  

 



 11 

În urma supunerii la vot, cu 30 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea 

conform proiectului de hotărâre. 

 

La punctul cincisprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu 

privire la rectificarea bugetului propriu al Județului Covasna și al instituţiilor publice 

de interes judeţean pe anul 2024; 

 

Este un punct foarte important! 

Dacă vă amintiți, în fiecare lună, aproape în fiecare ședință adoptăm sume 

importante pentru Spitalul Județean de Urgență pentru că este important ca sistemul de 

sănătate să fie pus la punct. 

Încă nu este pus la punct dar e pe cale bună. 

Spitalul Județean de Urgență este o instituție strategică nu numai pentru 

Consiliul Județean Covasna dar și pentru întregul județ, pentru care propun să 

adoptăm în total 11.398 mii lei, din care 2.350 mii lei, reprezentând subvenție din 

bugetul local al Județului Covasna pentru acordarea voucherelor de vacanță restante 

aferente anului 2020, pentru achiziționarea dotărilor necesare începerii activității în 

noua locația a Unității de Primiri Urgențe, pentru reparații curente la Spitalul de 

Psihiatrie și pentru plata plăților restante către furnizorii de medicamente și materiale 

sanitare. 

Totodată, noi preluăm și dăm mai departe 5.055 mii lei, reprezentând subvenții 

din bugetul național pentru acoperirea creșterilor salariale aferente lunilor noiembrie și 

decembrie și 3.993 mii lei, reprezentând venituri pentru programele de sănătate 

derulate cu CAS Covasna. 

La rectificarea bugetului mai avem, suma de 49,50 mii de lei deja votată pentru 

Ziua Națională a României și 60 mii lei Școala Populară de Arte și Meserii. 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Gáj Nándor: Domnule Președinte, la acest punct nu particip la deliberare și la 

vot.  

Leaua Jănel: De asemenea, nici eu nu o să particip! 

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 29 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

Nu au participat la vot domnii consilieri Gáj Nándor și Leaua Jănel, conform art. 

228 alin. (1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.  

 

În urma supunerii la vot, cu 29 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
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S-au confecționat buletinele de vot, dar înainte să trecem la votarea propriu 

zisă, îl rog pe domnul secretar general al județului să ne prezinte buletinele de vot să le 

verificăm. 

Sztakics István-Attila: Prezintă toate buletinele de vot.  

Tamás Sándor: Mulțumim! Sunt în regulă! 

Îl rog pe domnul  secretar general al județului să explice modul de desfăşurare a 

votării și să distribuie buletinele de vot, iar comisia de numărare a voturilor să verifice 

şi să sigileze urna, după care să se treacă la votarea propriu-zisă. 

Sztakics István-Attila: Explică modul de votare și distribuie buletinele de vot.  

 

După pauză. 

Reluăm punctul șapte de pe ordinea de zi privind desemnarea unor consilieri 

judeţeni ca membri în Autoritatea Teritorială de Ordine Publică Covasna. 

 

După votare: 

 

Îl rog pe dl. Váncza Tibor-István, preşedintele comisiei numărare a voturilor, să 

prezinte procesul-verbal încheiat cu ocazia numărării voturilor pentru desemnarea a 6 

consilieri județeni ca membri în Autoritatea Teritorială de Ordine Publică Covasna. 

Váncza Tibor-István: Prezintă procesul-verbal.  

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Rezultatul votului, aşa cum reiese din procesul-verbal prezentat anterior, trebuie 

consemnat într-o hotărâre. 

Rog pe domnul secretar general al județului Sztakics István-Attila, să prezinte 

Proiectul de hotărâre.  

Sztakics István-Attila:  Prezintă Proiectul de hotărâre. 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

Reluăm punctul opt de pe ordinea de zi privind desemnarea a doi reprezentanți 

ai județului Covasna  prin Consiliul Județean Covasna în Adunarea Generală a 

Acționarilor la societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A. 

 

Îl rog pe dl. Váncza Tibor-István, preşedintele comisiei numărare a voturilor, să 

prezinte procesul-verbal încheiat cu ocazia numărării voturilor pentru desemnarea a 

doi reprezentanți ai județului Covasna  prin Consiliul Județean Covasna în Adunarea 

Generală a Acționarilor la societatea Drumuri și Poduri Covasna S.A. 

Váncza Tibor-István: Prezintă procesul-verbal.  
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Tamás Sándor: Mulțumim! 

Rezultatul votului, aşa cum reiese din procesul-verbal prezentat anterior, trebuie 

consemnat într-o hotărâre. 

Îl rog pe domnul secretar general al județului Sztakics István-Attila, să prezinte 

Proiectul de hotărâre.  

Sztakics István-Attila:  Prezintă Proiectul de hotărâre. 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

Reluăm punctul nouă de pe ordinea de zi privind desemnarea a doi 

reprezentanți ai județului Covasna în Adunarea Generală a Asociației Clubul Sportiv 

SEPSI-SIC. 

 

Îl rog pe dl. Váncza Tibor-István, preşedintele comisiei numărare a voturilor, să 

prezinte procesul-verbal încheiat cu ocazia numărării voturilor pentru desemnarea a 

doi reprezentanți ai județului Covasna în Adunarea Generală a Asociației Clubul 

Sportiv SEPSI-SIC. 

Váncza Tibor-István: Prezintă procesul-verbal. 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Rezultatul votului, aşa cum reiese din procesul-verbal prezentat anterior, trebuie 

consemnat într-o hotărâre. 

Îl rog pe domnul secretar general al județului Sztakics István-Attila, să prezinte 

Proiectul de hotărâre.  

Sztakics István-Attila:  Prezintă Proiectul de hotărâre. 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
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Reluăm punctul zece de pe ordinea de zi privind numirea comisiei de evaluare 

a documentațiilor depuse și a comisiei de soluționare a contestațiilor în cadrul 

programului sportiv de utilitate publică „Promovarea sportului de performanță”. 

 

Îl rog pe dl. Váncza Tibor-István, preşedintele comisiei numărare a voturilor, să 

prezinte procesul-verbal încheiat cu ocazia numărării voturilor pentru desemnarea 

consilierilor în comisia de evaluare a documentațiilor depuse și în comisia de 

soluționare a contestațiilor în cadrul programului sportiv de utilitate publică 

„Promovarea sportului de performanță”. 

Váncza Tibor-István: Prezintă procesul-verbal. 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Rezultatul votului, aşa cum reiese din procesul-verbal prezentat anterior, trebuie 

consemnat într-o hotărâre. 

Îl rog pe domnul secretar general al județului Sztakics István-Attila, să prezinte 

Proiectul de hotărâre.  

Sztakics István-Attila:  Prezintă Proiectul de hotărâre. 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

Reluăm punctul douăsprezece de pe ordinea de zi unde avem cuprins Proiectul 

de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentanților judeţului Covasna 

în Adunarea Generală a Acţionarilor a Societății Drumuri și Poduri Covasna S.A.; 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Váncza Tibor-István: Nu particip la deliberare și la vot! 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 30 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

Nu a participat la vot domnul consilier Váncza Tibor-István, conform art. 228 

alin. (1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare; 

În urma supunerii la vot, cu 30 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
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La punctul șaisprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al societății Drumuri și Poduri 

Covasna S.A. pe anul 2024; 

 

Váncza Tibor-István: Nu particip la deliberare și la vot! 

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 30 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

Nu a participat la vot domnul consilier Váncza Tibor-István, conform art. 228 

alin. (1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare; 

În urma supunerii la vot, cu 30 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șaptesprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului Judeţean Covasna nr. 233/2023 

privind aprobarea Organigramei, Statului de funcţii și a Regulamentului de organizare 

și funcționare al Bibliotecii Județene „Bod Péter” – Bod Péter Megyei Könyvtár; 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul optsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

pentru modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 5/2018 

privind aprobarea Organigramei, Statului de funcţii și a Regulamentului de organizare 

și funcționare ale Centrului Județean  pentru Protecția Naturii și Salvamont; 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  
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Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul nouăsprezece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind modificarea art. 1 din Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 87/2020 

pentru stabilirea componenței Colegiului director al Direcției Generale de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Covasna; 

 

Vă consult dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 31 de voturi 

Cine este contra? -  

Dacă se abţine cineva? -  

În urma supunerii la vot, cu 31 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul douăzeci al ordinii de zi avem cuprins Diverse. 

 

Vă consult dacă aveți intervenții, probleme de discutat în cadrul punctului 

Diverse? 

Nu sunt.  

Eu ași dori să cer acordul și votul principial al Consiliului Județean Covasna de a 

intra într-un proces intentat de Asociația Alianța pentru Combaterea Abuzurilor (ACA), 

care este o asociație de apartament din Municipiul Brașov împotriva Agenției pentru 

Protecția Mediului Covasna. 

Este vorba despre suspendarea executării Autorizațiilor pentru capturarea și/sau 

comercializarea de animale sălbatice în speță de capturarea urșilor pentru care s-au 

emis patru autorizații de către Agenția pentru Protecția Mediului Covasna. 

Prezența urșilor este tot mai accentuată și în județul nostru.  

Prezintă un film care a fost filmat în centrul Municipiul Brașov în luna iunie 2023 

unde ursul se plimba și un film care a fost filmat în centrul localității Cernat, în luna 

noiembrie 2024 unde un număr de 3 urși au sărit gardul și au intrat în gospodăria lui 

Erzsikenéni. 

Deci, nu mi-se pare normal acest lucru. 

Știm foarte bine, din statistica făcută de Agenției pentru Protecția Mediului 

Covasna că în ultimii 10-12 ani a crescut efectivul de urși în Județul Covasna la mai 

mult de dublu.  

Avem printre noi și ingineri silvici care pot confirma acest lucru. 

Efectivul optim în județul nostru ar fi de maximum 600 de urși raportat la 

suprafața județului și iată că avem aproape de 4 ori mai mulți urși.  

Știm asta din experiențele noastre de zi cu zi și nu suntem de acord ca o asociație 

de apartament să dicteze în țara românească ritmul și alte idei decât ar fi normal! 
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Eu cred că, dacă avem o lege adoptată de Parlamentul României, 

decretat și apărut în Monitorul Oficial al României, după care instituțiile statului au 

început să pună în practică aceea lege, atunci aceasta trebuie respectată în interesul 

cetățenilor și nu trebuie să mergem după ideile câtorva „verzi întunecați” îmi asum 

această expresie. 

Această asociație a dat în judecată instituția statului adică, Agenția pentru 

Protecția Mediului Covasna pentru cele patru autorizații emise, iar procesul are 

urătorul termen pe 20 noiembrie 2024, deci miercuri, săptămâna viitoare.  

Eu cer din partea dumneavoastră să reflectați la cele spuse de mine și până la 

urma urmei să dați un vot de principiu, ca Județul Covasna să intre cu aparatul de 

specialitate în acest proces, pentru că avem această posibilitate de a formula  cerere de 

intervenție principală pentru că legea ne permite „…oricine are interes poate interveni 

într-un proces care se judecă între părți…”. 

Eu cred că, Județul Covasna are un interes public pentru că județul nostru are un 

specific turistic balnear și nu este vorba numai de turiștii care vin aici pentru aerul 

bogat în ioni, pentru ape minerale sau mofete, ci este vorba despre viața și siguranța 

cetățenilor, a copiilor noștri și a avutului fiecăruia care a fost distrus în ultimii ani de 

urși. 

V-am arătat și numărul estimat la care s-a ridicat această specie. 

Să nu mă înțelegeți greșit, eu nu vreau să dispară urșii, eu vreau un echilibru! 

Noi vrem un echilibru între natură și om, între urși și oameni! 

Vă rog dacă aveți intervenții, opinii, să le formulați! 

Leaua Jănel: Domnule președinte, stimați colegi! 

Mă uit la filmul prezentat de domnul Președinte și confirm cele spuse de domnul 

Președinte. 

În anul 2010 m-am mutat undeva lângă Vâlcele, la Benedekmező, și pot să vă 

spun că în primii ani obișnuiam să iau la pas toate dealurile din împrejurimi lucru pe 

care acum nu îmi mai permit să fac, îmi este teamă să intru în pădure. 

Am văzut ursul de câteva ori în Vâlcele și RO alert-ul sună de te înnebunești. 

Cred că lucrurile ar trebui rezolvate în felul care a propus domnul  Președinte și 

să susțină aplicarea legii în detrimentul dorinței unor ONG-uri, și ei ar trebui să se 

supună legii. 

Tamás Sándor: Să susținem aplicarea legii.  

Eu m-am uitat la cine au semnat această acțiune și nu este nicio instituție 

națională, nicio instituție internațională, ci este vorba despre un grup de persoane fizice 

și care precizează chiar ei, că nu sunt nici ONG legal constituit ori o altă persoană 

juridică, deci sunt câțiva indivizi care au alte idei decât majoritatea locuitorilor din 

județul nostru.  

Alte intervenții dacă sunt? 

Poftiți domnule inginer silvic. 

Bocan Ioan-Marcel: Nu știu cum să zic, din fericire sau din păcate nu mai avem 

fonduri de vânătoare, dar susținem această acțiune a dumneavoastră pe care ați 

început-o. 

Cazul arătat de dumneavoastră este un caz fericit, dar au fost foarte multe cazuri 

cu decese. 

Estimarea arătată de dumneavoastră este o estimare optimistă pentru că în 

realitate sunt mult mai mulți urși. 
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Având în vedere că specia ursul e în vârful lanțului trofic și s-a interzis 

vânătoarea de 10 ani, cred că trebuie făcute demersuri pentru a pune în prim plan viața 

omului.  

Mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Cândea Mircea: Ne confruntăm cu această problemă și în orașul Covasna, ne 

ieste frică să ieșim din curți și din case! 

Eu m-am trezit cu o ursoaică și cu cei doi pui în curte la mine.  

Am ieșit din casă să fumez o țigară și ursoaica era la containerul cu gunoi. 

Acum două zile, am și o filmare, mai jos de mine cu 50 metri la ora 23 și 15 

minute ursul se plimba prin parc.  

Tamás Sándor: L-am sunat aseară la 20:00 pe domnul primar Gyerő József, 

pentru că aveam ceva de discutat cu dânsul, am auzit că are o voce ciudată și am 

întrebat unde sunteți? Și zice la capturare de urși. 

Era la Voinești dacă nu mă înșel. 

Cândea Mircea: Da acolo era. 

Tamás Sándor: Din nefericire nu au avut reușită ieri seara. 

Neagu Gheorghe- Director Agenția pentru Protecția Mediului Covasna 

Acum o jumătate de oră a trecut la noi cineva de la Covasna și ne-a adus 

Raportul de intervenție că n-au reușit să prindă ursul. Aceasta a rupt un saivan și a 

omorât un berbec. Așa scria în raportul care a fost întocmit de jandarmerie, primărie și 

reprezentanții legali care sunt obligați să depună la noi în 24 de ore raportul de 

eveniment. 

Tamás Sándor: Avem aceste statistici de la instituția statului pe care le 

reprezentați dumneavoastră și am cerut acordul Consiliului Județean Covasna să 

intrăm în proces, vizavi de acea asociație împreună cu dumneavoastră, a cărui termen 

este săptămâna viitoare. 

Neagu Gheorghe: Vă mulțumesc! 

Din păcate, după discuțiile pe care le am avut și după tot ceea ce se întâmplă, 

într-adevăr este o situație destul de îngrijorătoare pentru că sunt din în ce în ce mai 

multe reclamații la pagubele pe care specia ursul le produce în Județul Covasna și nu 

numai în Județul Covasna, ci și în România. 

După cum vedeți statistica,  a crescut numărul urșilor și eu am încredere în 

cifrele care sunt în statistică, chiar dacă unii încearcă să le conteste, pentru că s-a făcut o 

numărătoare de către gestionarii fondurilor de vânătoare și eu cred că fiecare gestionar 

știe ceea ce păstorește în asociațiile de vânătoare în cele 16 asociații de vânătoare pe care 

le are Județul Covasna. 

Vedeți că în ultima vreme efectivul de urși a crescut datorită numărului de pui 

care sunt născuți de către ursoaice, deci foarte rar mai întâlnim o ursoaică cu un pui. 

Marea majoritate au 2-3 pui. 

În anul 2022 am avut o ursoaică cu 4 pui lângă ea și una la Baraolt la fel cu 4 pui, 

filmată în lanul de grâu. 

Deci, după calculele specialiștilor, un efectiv optim pentru Județul Covasna, în 

pădurile pe care Județul Covasna le deține, ar fi undeva în jur de 600 deexempklare, ca 

să nu fie acel stres de a ne întâlni, noi cetățenii, cu ursul și nici ursul cu noi.  

Vedeți în statistică o cifră de 2263 aproximativ, plus minus 10. 
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În ultima vreme s-au înmulțit atacurile în gospodăriile oamenilor, și 

oamenii sunt foarte nemulțumiți, pentru că știți cum e, un țăran își crește un porc și cu 

două săptămâni înainte de Crăciun vine ursul și-l mănâncă sau îl rănește, lucru care 

nemulțumește lumea. 

Guvernul a făcut un lucru bun, a dat o cotă conform Legii nr. 242/2024 de 54 de 

urși în Județul Covasna. 

S-a emis autorizația de recoltare, după cum bine știți, și am fost atacați de un 

ONG din Brașov care se numește Asociația Alianța pentru Combaterea Abuzurilor 

(ACA). Eu nu știu ce abuz s-a făcut, când s-au dat conform legii autorizațiile de 

recoltare în baza Ordinului nr. 410/2007 și acum suntem în proces la Brașov. 

Avem două procese, ieri am avut un termen la unul dintre procese și s-a amânat 

pronunțarea pe data de 27 noiembrie 2024 și următorul termen va fi, la cel de al doilea 

proces în dosarul nr. 4599/62/2024, pe data de 20 noiembrie 2024. Vom vedea și acolo ce 

se va întâmpla. 

Ieri s-a pronunțat Tribunalul Brașov în procesul pe care și Județul Harghite îl are 

alături de noi și s-a dat respingerea solicitării acestui ONG de suspendare a 

autorizațiilor, pentru că de fapt ei cer să suspende împușcarea acestor urși. 

Sperăm că pe data de 27 noiembrie 2024 o să primim și noi o sentință favorabilă, 

pentru că nu am încălcat deloc legea.  

Noi am emis autorizația de recoltare conform Ordinului la care am cerut actele 

care se cer pentru a emite acea autorizație și plata efectivă de 200 de lei și am cerut 

avizele dacă se împușcă în arie protejată. 

Vom vedea ce va fi. Oricum anul acesta, față de anii trecuți, având în vedere că 

fructificația în pădurile județului a fost destul de bogată, numărul pagubelor a scăzut 

puțin. 

Dacă anul trecut aveam 366 de pagube, anul acesta avem 179 până la ora actuală. 

Deci aproape jumătate. 

Asta se datorează și intervenției conform Ordonanței de urgență nr. 81/2021, prin 

care s-a eliminat de către primari destoinici câțiva urși care ne creau probleme.  

De exemplu: aveam unul la Cernat care în fiecare noapte intra în grădinile 

oamenilor și strica ceva, omora ori o oaie, ori găini, ori iepuri etc.  

Scoțând acești urși, s-a diminuat și numărul pagubelor, la Turia la fel. 

La Covasna văd că acum e o problemă, dar sper că acolo domnul primar o să facă 

ordine. 

Aici ONG-urile nu ne au putut ataca și nu au putut ataca acest O.U.G. întrucât 

rapoartele se fac de o comisie formată din care fac parte și reprezentanții Jandarmeriei, 

deci deocamdată nu sunt probleme.  

Referitor la pagube, sunt foarte multe stricăciuni în zona animalelor domestice, 

oi, capre, porci, vaci, cai, albine, păsări, iepuri. 

Anul acesta mai puțin la culturi. 

Dacă anul trecut am avut 100 hectare la porumb afectat anul acesta avem numai 

15 hectare, deci a scăzut foarte mult numărul pagubelor la porumb. 

Unii cetățeni, datorită unor rețineri, nu depun la primărie hârtiile și noi nu putem 

să știm dacă s-au creat sau nu pagube. 

Un capitol foarte important este despăgubirilor care s-au acordat. 

În anul 2023 noi am plătit 1.098.592 de lei , achitați integral 657.220 de lei și 

441.373 de lei în 2024. În primul semestru am achitat tot ceea ce a fost în anul 2024. 
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Anul acesta numărul pagubelor a scăzut semnificativ. Până la ora actuală 

avem înregistrate 553.843 de lei dintre care am achitat 218.335 și mai avem o restanță de 

335.507 lei care să sperăm că putem achita până la sfârșitul anului.  

Tamás Sándor: Vă mulțumesc domnule director. 

Dacă sunt alte intervenții? 

Nu sunt. 

Vă cer un sprijin, un vot de principiu ca mâine să putem întocmi această cere de 

intervenție principală în favoarea aplicării legii. 

Cine este pentru a adopta? 

Dacă este cineva împotrivă? 

Abțineri? 

Consiliul Județean Covasna și-a exprimat acordul în unanimitate. 

 

La punctul Diverse dacă sunt alte intervenții? 

Nu sunt.  

 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 


